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 zخبر

از عملکرد خودت در 
فصلی که گذشت، 

راضی هستی؟
من تا نیم فصل اول 
خوب کار کردم و گل 

هم زدم اما بعد از آن 
از ناحیه دنده مصدوم 

شدم که بعد از آن 
بازی به من کم رسید 
و نتوانستم عملکرد 
خوبی داشته باشم 
اما در کل عملکردم 

مطلوب بود.
بعد از پایان فصل 

هم مازیار زارع اعلام 
کرد نمی تواند در 

ملوان بماند و کنار 
رفت.

به هر حال هر مربی 
می خواهد تیمش 

آرامش داشته باشد که 
بتواند برنامه هایش را 
پیش ببرد اما بودجه 

پایین تیم و حمایت 
نکردن باعث ناراحتی 
همه شد. وقتی تیم 

خوب بسته شود 
هواداران راضی 

هستند و حمایت 
می کنند اما اگر تیم 
خوب بسته نشود، 

هوادار که در جریان 
خیلی مسائل نیست 
و به خاطر اینکه تیم 

خوب نتیجه نمی گیرد، 
شعار سر می دهد 

و انتقاد می کند که 
هیچ کس این شرایط 

را دوست ندارد. مازیار 
هم نمی خواست این 

شرایط در بازی های 
خانگی به وجود بیاید 

و وقتی دید ملوان 
حمایت نمی شود، کنار 

رفت.

ZOOM

در آینه لیگ
فوتبال ایران

پایان همکاری 
پورموسوی و 

استقلال خوزستان
ســید اکبــر پورموســوی، ســرمربی 
ل  تبــا فو تیــم  گذشــته  فصــل 
ره  اســتقلال خوزســتان دربــا
ــم  ــن تی ــا ای ادامــه همــکاری اش ب
می گویــد: »روز پنجشــنبه هفتــه 
گذشــته بــا مســئولان باشــگاه 
جلســه داشــتم و همــه شــرایط 
ــد داشــتم  ــم و تأکی ــا گفت ــه آنه را ب
کــه فقــط تــا روز یکشــنبه یعنــی 
امــروز منتظــر تمــاس آنهــا بــرای 
ادامه همکاری می مانم. باشــگاه 
تماســی بــا مــن نداشــت و جالــب 
اســت کــه دائمــاً می گوینــد ســید 
گزینــه اول مــا بــرای ســرمربیگری 
ز پنجشــنبه  مــا ا تیــم اســت ا
تاکنــون بــا مــن بــرای ادامــه 
نــد.  همــکاری تمــاس نگرفته ا
باتوجــه بــه اینکه باشــگاه تماســی 
بــا مــن نداشــت مــن ایــن رفتــار 
آنهــا را پایــان همــکاری طرفیــن 
می دانــم. بــه هــر حــال شــاید 
بایــد رفــت. جالــب اســت روز 
پنجشــنبه کــه جلســه داشــتیم، 
بســیار مصــر بودنــد کــه قــرارداد 
همــکاری همــان روز امضــا شــود 
ولــی بعــد دیگــر خبری نشــد. حتی 
روز گذشــته ســخنگوی باشــگاه 
در مصاحبــه ای عنــوان کــرده بــود 
ــه اســتقلال  کــه پورموســوی گزین
خوزســتان اســت و مــن بایــد 
ایــن حرف هــا را فقــط از طریــق 
رســانه ها بشــنوم و بخوانــم.« 

او تمایــل بــه ادامــه همــکاری 
داشــته اســت: »بــا توجــه بــه اینکــه 
خــودم تیــم را بــالا آوردم واقعــاً 
تمایــل داشــتم کــه همکاری مــان 
ادامــه پیــدا کنــد امــا گویــا خــود 
باشــگاه تمایلــی بــه ایــن کار نــدارد. 
بــه هــر حــال مــن منتظر مســئولان 
ســتقلال خوزســتان  ه ا باشــگا
مانــدم و دیگــر بــه بعــد هــم فکــر 

» نمی کنــم.
 

توضیح باشگاه 
فولاد در مورد 

انتخاب سرمربی
»هیــأت مدیــره و مدیرعامــل 
باشــگاه فــولاد خوزســتان بــدون 
وقفه و با جدیت در حال بررســی 
گزینه هــا جهــت تقویــت تیــم 
و اتخــاذ بهتریــن تصمیــم بــرای 

نیمکــت تیــم هســتند. 
مجموعــه باشــگاه فــولاد ایــن 
روزها در کنار اقدامات اجتماعی 
و اســتعدادیابی گســترده در 
ســطح اســتان خوزســتان، امــر 
آماده ســازی تیــم بزرگســالان 
خــود را در دســت انجــام دارد و 
از جملــه اصلی تریــن مســائلی 
کــه هیــأت مدیــره و مدیرعامــل 
طــی ایــن مــدت پیگیــر آن بــوده، 
بررســی اهــداف کلــی، تعییــن 
تکلیف وضعیت تیم بزرگسالان 
و انجــام گفت و گوهــای اولیــه بــا 
برخــی بازیکنــان تأثیرگــذار فصــل 

گذشــته اســت. 
لبتــه اولویــت و اصلی تریــن  ا
ه بــه آن  مــوردی کــه باشــگا
توجــه داشــته، مشــخص کــردن 
تیــم  فنــی  نیمکــت  وضعیــت 
اســت کــه کلیــه اعضــای هیــأت 
بــه صــورت  ه  شــگا با مدیــره 
گروهــی در حــال تصمیم گیــری 
یــن  یــی در ا و جمع بنــدی نها

 . هســتند ص  خصــو
انتخــاب ســرمربی در باشــگاه 
بــزرگ فــولاد بــه آیتم هــا و مســائل 

بســیاری ارتبــاط دارد. 
باشــگاه فولاد خوزســتان با توجه 
بــه اهدافــی کــه بــرای آن ترســیم 
شــده، ســاختاری متفــاوت دارد و 
بــه همیــن خاطــر پروســه انتخاب 
تیــم  زی  ده ســا ما آ و  نفــرات 
حساســیت خــاص خــود را دارد. 
در حــال حاضــر هنــوز جمع بنــدی 
و تصمیــم نهایــی اتخــاذ نشــده و 
باشــگاه بــا دقــت در حــال انجــام 
کار در این زمینه اســت و انتشــار 
هرگونــه گمانه زنــی و اخبــار در 
ایــن زمینــه را رد می کنیــم.« 
اینهــا را ســخنگوی باشــگاه فــولاد 

می گویــد.

ملوانی ها در فصل بیست و دوم شرایط 
سختی را تجربه کردند اما با هدایت مازیار 
زارع که اولین فصل سرمربیگری خود در لیگ 
برتر را تجربه کرد، توانستند در این رقابت ها 
بمانند. مهدی مؤمنی هافبک ملوانی ها 
که یکی از بهترین بازیکنان این تیم بود، 
درباره فصلی که گذشت، صحبت می کند.

 
فصل بیست و دوم برای ملوان 

چطور گذشت و آیا به اهدافی که مد 
نظر داشتید، رسیدید؟

خب با توجه به اینکه ملوان بعد از چند 
سال، فصل گذشته به لیگ برتر برگشت، 
ماندن در این رقابت ها رکن اول بود. 
البته هر تیمی می خواهد بهترین رتبه را 
کسب کند و ما هم خیلی تلاش کردیم و 
می توانستیم رتبه را بهتر کنیم اما همین 
که در لیگ برتر ماندیم، راضی کننده 

است.
ملوان شروع خوبی نداشت و کار 

به جایی رسید که حتی بحث تغییر 
کادرفنی هم به وجود آمد.

درست است. در تیم ما ۷۰، ۸۰ درصد 
بازیکنان برای اولین سال، حضور در لیگ 
برتر را تجربه می کردند و همین بی تجربگی 
و البته زمان کوتاهی که نفرات دیگر اضافه 
شدند و همچنین نداشتن بازی دوستانه 
کافی، باعث شد این مشکل به وجود 
بیاید. من فکر می کنم بازی دوستانه 
مهمترین رکن اول فصل برای هر تیمی 
است که ما فقط ۲ بازی داشتیم و بعد 
از آن وارد رقابت ها شدیم که این مسأله 
به تیم ما لطمه وارد کرد. ۶، ۷ هفته اول 
خوب بازی می کردیم و آمار گلزنی مان 
هم خوب بود اما در دفاع تیمی مشکل 
داشتیم. تیمی که ۱۱ نفر آن دفاع نکند به 
مشکل می خورد. این مساله به ما ضربه 
زد که کادرفنی روی دفاع تیمی کار کرد و 
خدا را شکر درست شد و توانستیم رفته 
رفته امتیاز بگیریم. البته تعطیلات لیگ 
هم این روند را قطع کرد و در بازی هایی که 
خوب بودیم و جلو می افتادیم در دقایق 
آخر گل می خوردیم یا برد را با مساوی 

عوض می کردیم یا مساوی را با باخت.
همانطور که اشاره کردی، ملوان 

در ۱۵ دقیقه پایانی گل های زیادی 

خورد. دلیل این مسأله چه بود؟
نکته اول همان مسأله بی تجربگی تیم 
بود. همانطور که قبلاً گفتم ۷۰ درصد 
بازیکنان سال اول حضور در لیگ برتر را 
تجربه می کردند و اعتماد به نفس و روحیه 
لازم را نداشتند. آنها با دریافت اولین گل، 
روحیه خود را از دست می دادند و شیرازه 
تیم بهم می خورد. بازیکنان باتجربه تیم 
هم کم بودند. به جز من، صادق بارانی، 
ایمان صادقی و میلاد جهانی، بقیه 
بازیکنان از جمله بازگیر،  مهران احمدی، 
سهیل فداکار، میلاد شعبانلو و... که 
بازیکنان خیلی خوبی هستند، تجربه 
کافی نداشتند و برای اولین بار در لیگ 
برتر حضور پیدا کردند که باز هم می گویم 
بی تجربگی بیشترین لطمه را به تیم ما زد.

نکته جالب و البته عجیب در مورد 
ملوان این بود که هیچ بردی خارج 

از خانه نداشتید که این مسأله یک 
ضعف بزرگ به حساب می آید.

این مسأله برمی گردد به تفکرات مربی 
که از بازیکنان چه می خواهد اما تیمی 
که بیرون از خانه برد نیاورد، مشکل 
بزرگی است. ما بازیکنان دوست داشتیم 
همیشه تیم ببرد و تلاش می کردیم اما 
شرایط جوری بود که تیم قدرت لازم را در 

بیرون خانه نداشت. آمارمان بیرون خانه 
فاجعه است و کادرفنی باید در مورد این 

مسأله نظر بدهد. 
سجاد بازگیر موثرترین بازیکن ملوان 

در فصل گذشته بود. چه نظری در 
مورد او دارید؟

بازگیر بازیکن جوان و بااستعدادی است 
که بدون شک سا ل های بعد حرف های 

زیادی برای گفتن دارد.
شما هم بهترین پاسور تیم شدید.

من ۴ گل زدم، ۳ پنالتی گرفتم و ۲ پاس گل 
دادم که احتمالاً پنالتی ها را هم جزو پاس 
گل حساب کردید. درست است که ملوان 
از کم تجربگی و بودجه کم که فکر می کنم 
به لحاظ هزینه جزو ۳ تیم پایین جدول 
بودیم، لطمه خورد اما از اشتباهات داوری 
هم خیلی ضرر کردیم. یا پنالتی های مان را 
نمی گرفتند یا اینکه گل سالم را خطا اعلام 
می کردند. من فکر می کنم ملوان بین ۳ 
تیمی بود که بیشترین ضرر را از اشتباهات 

داوری داشت.
با همه این اتفاقات، ملوان نقش 

مهمی در قهرمانی داشت.
آن زمان، شرایط خوب مان بود و اینطور 
نبود که برای پرسپولیس بازی کرده 
باشیم. ما در خارج از خانه یک برد هم 

نداشتیم و جزو ۵، ۶ تیم پایین جدول 
بودیم که با یک باخت و یک برد، تیم ها 
در جدول خیلی جا به جا می شدند. ما 
همه تلاش مان را کردیم امتیاز بگیریم 
که در لیگ برتر بمانیم چون شرایط پایین 
جدول سخت شده بود. همین مساوی 
قهرمانی را از سپاهان گرفت و مهمترین 
بازی سپاهان بود که نتوانست امتیازات 

کامل را بگیرد.
بعد از این مساوی، واکنش ها 

چطور بود؟
هر کسی می تواند نظر بدهد اما ملوان 
برای خودش جنگید و با یک مساوی 
از خطر سقوط دور شد که این تساوی 

بیشترین سود را به پرسپولیس رساند.
مسأله مهم و جالب در مورد ملوان 

هم این بود که در تیم تان هیچ 
بازیکنی کارت قرمز نگرفت.

درست است. این مسأله به کادرفنی 
برمی گردد و آرامشی که در تیم به وجود 
آوردند. ما جزو یکی، ۲ تیم پایین جدول 
بودیم که بودجه مان از همه پایین تر 
بود. بعضی تیم ها یکی، ۲ بازیکن شان به 
اندازه کل بودجه تیم ما بود اما ما با آرامش 
بیشتری کار کردیم و اخراجی نداشتیم 

که پوئن مثبتی است و البته تعجب آور.

 zنقل قول

محمد رجائیان، مدیرعامل باشگاه 
لومینیوم اراک درباره انتخاب سید  آ
مجتبی حسینی به عنوان سرمربی 
جدید تیمش می گوید: »با توجه به 
شرایط باشگاه، چند مربی به هیأت 
لومینیوم معرفی شدند و  آ مدیره 
حسینی توانایی کار کردن با برنامه ریزی 
باشگاه را داشت. کسانی که برای 
آلومینیوم حاشیه می سازند، می خواهند 
این گونه القا کنند که باشگاه به این 
خاطر حسینی را انتخاب کرده است 
که می خواهد تیم را با جوانگرایی 
نابود کند. اگر همراهی هواداران و 
مجموعه های مختلف باشد، آلومینیوم 

طی سال های آینده از کارخانه تولید 
بازیکن از تیم های پایه استفاده می کند 
و از لحاظ بودجه ای، با فروش بازیکن 
به وضعیت مثبتی می رسد. بخشی از 
بودجه باشگاه های فوتبال دنیا از طریق 
جابه جایی بازیکنان و مربیان است. 
حسینی می تواند همان گزینه ای باشد 
که باشگاه از کنار او چنین سیاستی را 

راهبری کند« 
او با اشاره به سقف قراردادها این طور 
می گوید: »هیچ اتفاقی نیفتاده است 
و فقط توانسته ایم خود حسینی را 
بیاوریم! مبنای کار را بر این گذاشتیم 
که تیم جدیدی درست کنیم. قرارداد 

بازیکنان اصلی ما به پایان رسیده 
است و کسانی هم که قرارداد دارند، 
در اختیار سرمربی هستند تا او تصمیم 
لومینیوم  بگیرد. باید بازیکنانی به آ
بیایند که باشگاه، اراک و حسینی را 
دوست داشته باشند، برای پیشرفت 
و دیده شدن تلاش کنند و مطالبات 
مالی اولویت دوم آنها باشد. سهامدار 
عمده شرکت آلومینیوم تعصب خاصی 
به این تیم دارد و مدیران شرکت دوست 
دارند جوانان استان را با ورزش سرپا نگه 
دارند. کارخانه های زیادی در استان 
مرکزی داریم که درآمدی بیشتر از 
آلومینیوم دارند، اما قدمی برای اجرای 

مسئولیت های اجتماعی خودشان 
برنمی دارند. ما همیشه زیر سقف 
هستیم! امیدوارم فدراسیون فوتبال 
با همکاری سازمان بازرسی کل کشور، 
آیین نامه های خودش را به گونه ای جلو 
ببرد که باشگاه ها ملزم به اجرای آن 
باشند.« رجائیان درباره مهدی رحمتی 
می گوید: »رحمتی نیم فصل به ما گفته 
بود قرارداد بازیکنان تمدید شود که این 
امر با توجه به انتظارات بازیکنان و سقف 
قراردادی ما امکان پذیر نبود. این افراد 
برای ما زحمت کشیده اند و امیدوارم 
حدادیان )مالک نساجی( و رحمتی 
سال خوبی را برای نساجی رقم بزنند.«

برای رحمتی آرزوی موفقیت می کنم

رجائیان: بازیکنان جدید مسائل مالی را اولویت قرار ندهند

علی شجاعی

با نساجی به توافق نرسید

باشــگاه نســاجی بــرای تمدیــد قــرارداد بــا هافبــک فصــل گذشــته خــود به 
توافق نرســید. علی شــجاعی، هافبک فصل گذشــته نساجی که در لیست 
بازیکنــان مدنظــر رحمتــی بــرای تمدید قرارداد برای فصــل جدید بود، پس 
از مذاکره با مدیران این باشــگاه برای تمدید به توافق نرســید و از نســاجی 
جدا شد. در روزهای گذشته حامد شیری و محمد شریفی که قراردادشان 

با نســاجی تمام شــده از این تیم جدا شــدند.

نیلسون جونیور

منتظر تصمیم مورایس

نیلسون طی یک فصل حضور در سپاهان 23 مرتبه )۱9 حضور ثابت و 4 حضور 
تعویضی( در ترکیب سپاهان به میدان رفت و طی این بازی ها یک مرتبه هم 
گلزنی کرد. فرناندز، کامسوبا، داسیلویرا، جونیور و کاتاتائو ۵ بازیکنی بودند که 
برای سپاهان بازی کردند، اما 4 بازیکن از این لیست شرایط ادامه همکاری با 
سپاهان را ندارند و حالا باید دید تصمیم مورایس برای نیلسون که با ثبات ترین 

خارجی طلایی پوشان در فصل گذشته بوده، چه خواهد بود.

مجتبی حسینی

 سرمربی جدید آلومینیوم اراک

همان طور که روز قبل نوشــته بودیم ســرانجام مجتبی حســینی، ســرمربی 
فصــل قبــل پیــکان بــا مســئولان باشــگاه آلومینیــوم اراک به توافق رســید. 
حســینی پــس از مذاکــره و توافــق بــا مدیــران باشــگاه آلومینیــوم اراک، 
قراردادش را امضا کرد تا در لیگ 23 روی نیمکت سبزهای اراک بنشیند. 
حســینی همچنیــن ســرمربیگری تیم هــای ذوب آهــن، مــس کرمــان، نفت 

مســجد ســلیمان و گل ریحــان البــرز را نیــز در کارنامــه دارد.

 zسؤال و جواب

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

 مؤمنی: 
 ماندن در 
 لیگ برتر 
راضی کننده بود

ما برای خودمان بازی کردیم 
اما پرسپولیس سود کرد
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